
V Brně se konala konference o stavu a budoucnost i sociální ch služ eb
Poslední  dva dubnové  dny se sjeli do Brna od-

boráť t  ze sociální ch služ eb. Pod záš t itou sekce

sociál Odborové ho svazu zdravotnictví  a sociál-

ní  pé č e Č R se konal ve Spořite| ní  akademii j iž

t řet í  roč ní k konference, která se věnuje sociál-

ní m služ bám. Tentokrát  s názvem ''Kam kráč í

sociá| ní  služ by v Č eské  repub| ice - boj  o přež it í ,

nebo nryš uj í cí  se kva| ita?..Dí ky Í inanč ní  podpo-

ře Nadace Friedricha Eberta bvlo mož né  mimo

tuzemských přednáš ej í cí ch v Brně přivitat  i kolegy z Ve| ké

Británie. Přednáš kám a zkuš enostem Britů  je věnován samostat .

ný  č | ánek PhDr. Jany Veselé . Tento text  by chtěl spí š e přiblí ž it

konferenci z hlediska sdě| ení  č eských přednáš ej í cí ch a ú č astnftů .

to pří padě se zaměřil na Un1i za.

měst navat elský ch svazů  Č R, s j e-

j imž  preztdentem I ng. Pavlem

Duš kem a předsedou Narodní  rady

osob se zdravotní m post iž ení m

CR Václavem Krásou vytvořili j iž

známou t roj ici a soustavně ''bom-
barduj í .. Ministersrvo práce a soci.

á| ní ch věcí  svymi připomí nkami.

Marek pož adoval dů slednou

kontrolu

Předsedu Schlangera doplnil zá-

stupce Unie zaměstnavatelských

svazu Č R doc. lng. Jiří  Marek,

Csc' '  kt erý  zast oupil j ej í ho prezi-

denta I ng' Pavla Duš ka' V jeho

pří spěvku zazné | o, ž e je nutná

spolupráce vš ech akté ru v oblast i

sociální ch služ eb' ž e je pot řeba

dů s| edné  kontroly využ í vání  pro-

st ředků , a to tak, aby byly služ by

f i nancovány předevš í m ekonomic-

ky. Jako pří klad velmi š patné  pra-

xe uvedl situaci, kdy napří klad dvě

f irmy dostanou prost ředky na so-

ciální  poradenství  a nikoho neza.
j í má č etnost  ú konů  v té to oblast i.

Jedna ť rrma mů ž e poskytnout de-

set  rad denně' j ináj ednu ý dně'
Žárský sliboval - jako

kaž doroč ně

Po zaměstnavatelí ch vystoupil

ředitel odboru sociální ch služ eb

MPSV Mgr' Mart in Žárský ' Jeho
pří spěvek se ýkal připravované

novely zákona o sociální ch slu-
ž birh a poskytování  sociá| nich

služ eb jako celku. Samozřejmě, ž e

za resortem sociální ch služ eb jsou

už  na tom f inanč ně huře jen pra-

covní ci kulturní ch inst ifucí  a

zemědělci. Problé m nastal v pří pa-

dě ú hrad ýkonů  ze zdravotniho
poj iš t ění .  Minist erst vo změnilo

vyhláš ku a prodlouž ilo č as výkonu
podávání  lé ků  per os z 5 na 10 mi-
nut . Poj iš ť ovny dnes nechtěj í  pro-

plácet | rto vykony' zaÍ izeni opět
pÍ icházeji o finance.

Mí stopředsed\ mě odborové ho
svazu zdravotnictví  a sociální  oé č e
Č R Dagmar Žintková v té to;ou-

vislost i opět  připomněla' ž e se ma-
j í  h ledat  syst é mová řeš ení .  Úhrady
ze zdravotní ho poj iš tění  formou

výkonů  by se měly na základě do-

hody změnit  na pauš ální  p| atbu'

mělo by se kontrolovat  lYuž it í
pří spěvku na pé č i' systé mově se
musí  řeš it  dotace, bez f inancí  a
polze z plateb klientů  a z pří spěv-

ku na pé č i zaÍ izeni nemohou fun-
govat . odbory a zaměstrravatelé
již  od ,'spuš těni,, zákona pož aduji

f inanč ní  ana| ýzu nákladovost i slu-

ž eb, od které  by se měl odví jet

syst é m dot ací .  A st ále n ic,  j en

marně č ekaj í '

Mgr. Žárský jako kaž doroč ně
přis| í bil' ž e se bude MPSV situací
zabývat  a hledat  řeš ení .

Dalš í  vyst oupení  zást upce

MPSV Mgr. Peha Hanuš e bylo

mimo plán. Sděleni bylo ksátké  a

týkalo se projektu pří pravy t rans-

formace zaÍ izeni pobytoých slu-

Již  samotnó té ma evokovalo

rumé  pocity a tyto byly umocněné

ruznými ú hly pohledu \ Ystupu-
j í cí ch na problemat iku sociální ch

služ eb. Přednáš ej í cí  zastupovali

vš echny akté ry kteří  se v té to ob-
last i pohybuj í .  Konference se
zú č astnili zástupci Ministerstva
práce a sociální ch věcí , ňizovate-

lů , Vš eobecné  zdravotni poj iš ť ov-

ny, zaměstnavatelů  a poskýovate-

lů  a samozřej mě t aké  zaměst nanci
_ odboráři. Konference probí hala

sviž ně a diskuze byla mí sty velmi
ž havá a obč as i t rochu vyhrocená.

Na ú vod konference kátce vy-
stoupil zásfupce Nadace Friedri-

cha Eberta Vladimí r Š pánik, který

sdělil pří tomným, ž e je rád, když

se pořádaj í  akce tohoto druhu,

které jsou cí lené , zaměřené  na pra-

xi a maj í  konkré tní  výstupy'

Samozřejmě popřál také  ú č ast -
ní ků m pří j emnou konferenci a
pěkný pobý v Bmě.

A| tman krit izoval krácené

dotace
Druhým lrystupuj icí m byl radní

zodpovědný za oblast  sociální ch

služ eb v Jihomoravské m kraj i

PhDr. Jiří  Altman, který  i přes to,

ž e probihalo zastupitelstvo, ales-
poň pozdravil ú č astní ky konfe-

rence a přednesl kát lcý  přispěvek

k t omu,  j ak vní má souč asnou si-

fuaci v sociální ch služ bách kaj .

Ve své m sděleni kit izoval krá-

cené  dotace z Ministerstva práce a

sociá| ní ch věcí  a ubezpeč il pří .

tomné , ž e kaj  hledá pro sociální

sluŽby f inance. Podle jeho slov

se v ž ádné m pří padě neuvaŽuje

o tom. Že by se měly ú spory proje-

vit  na plat ech zaměst nanců .

Naopak kaj  poč í tá s t í m' ž e podle

naÍ izeni vlády dostanou zaměst-

nanci přidáno. Poslední  informa-

ce, která zazné | a, by| a, ž e kraj bu-

de v nejhorš í m pří padě řeš it  situa-

ci pomocí  ú věru, o kteý  pož ádá

banku.

) n
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Horecký  popsal souč asnou

situaci

A poté  se už  pilně pracovalo.

První  přednáš ej í cí  _ Jiří  Horecký,
prezident  Asociace poskýovatelů

sociálnich služ eb CR, lystoupi|
s velm i dobře zpracovaný m popi-

sem souč asnó situace. Jeho vy-

stoupení  naleznete na webových

shrí nkách odborové ho svazu

v rubr ice Sociální  služ by

Aktuality. Je nutno zmini|  ž e pan

prezident  Horecký se sociá| ní m
služ bám věnuje s maximální m na-

sazení m, má jasnou vizi a velmi

dobře komunikuje se vš emi part -

nery. Zklátka v tomto pří padě ra-

dost  spolupracovat . Samozřejmě,

ž e se vŽdy a ve vš em neshodneme,

ale snaž í me se věci řeš it .

Schlanger  ocenil spo| upráci

Na vystoupení  prezidenta

Horecké ho navázal předseda

odborové ho svazu zdravotnictvi a

sociální  pé č e Č R RNDr.  Jiří

Sch| anger. Zopakoval svazové  po-

stoje a názory na řeš ení  problé mů

a hovořil také  o spo| upráci. V tom-

tento pří spěvek vyvolal vlnu emo-

cí ' Zaměstnanci z praxe nesouhla-

sili s mnoha tvrzení mi. Nedostatek

f inancí  visí  nad zaří zení mi jako

Damoklů v meč . Kolegyně a kole-
gové  se ptali, co maj í  dělat , když

nejsou pení ze. Y zaÍ izenich se za.

stavily investice, zaměshrarrci v so-

ciáln ich  s| uŽbách  j sou  j edn i  z nej -

hů ře ohodnocených pracovní ků ,

ž eb' Tento bod měl bý t  na progra-

mu následuj í cí  den, ale bohuž el

zásfupci MPSV se z druhé ho dne

konference omluvili. Po vzájemné

dohodě se odborový svaz rozhodl,

ž e k projektu t ransformace, kteý
je velmi zásadní m zásahem do

celé ho systé mu sociální ch služ eb,

uspořáďí  samostatnou konferenci

a pozve na ni zástupce MPSV'


